

一日で3700万人感染！中国公文で20日間に2億4800万人感染と

自由時報 news.ltn.com.tw 2022-12-23 05:57

初回投稿 12月22日 23:11
更新 12月23日 05:57

【即時新聞／総合】

中国が武漢肺炎（新型コロナウイルス感染症、COVID-19）に対する流行防止政策を急遽緩和後、確診症例数が急増し続け、津波のように流行が広まるかもしれないが、当局は「中国ではせいぜい数千人/日しか新規症例は出てはいない」と終始主張してきた。が、12月22日にインターネット上に出回った21日付中国国家衛生健康委員会の会議紀要では、「12月20日の1日だけで3700万人近くが中国国内で感染したと推定され、12月から20日までの間に2億4800万人が感染した」とされていた。

この紀要によると、中国では12月20日だけで、新たに3699万6400人が感染したものと推定され、一日当たりの新規感染率は2.62%となり、19日や18日の新規感染率と比較しても増加し続けており；新規感染率の高い上位5省・市は、四川省、安徽省、湖北省、上海、湖南省となり；その都市別ランキング上位5都市（直轄市を含む）は、生徒、蘭州、合肥と上海となっている。

12月1～20日の累計での感染状況から、全土の推定累計感染者数は2億4800万人となり、全人口の累計感染率は17.56%に達した；累計感染率からすると、北京市と四川省では50%を超えている。

全体として、12月以降、全土における累計感染率は既に7%を上回っている。12月下旬には、全国の多くの省で相次ぎ流行のピーク期に入ることが予想されており；現在、流行が急速に進む省においては、地方都市から中小都市、農村地区に放射状に拡大する趨勢を示している或いは示すことになると見込まれることから、そのような地区での流行ピークへの備えの強化が必要であるが、流行のピークから一週間前後には重症化と非重症化のピークが来る。

だが、紀要の中では以下のことも強調されている：「死亡例が出ることは避けられない。その死因に関しては、医学の原則に従い決定し、事実から真実を探るべきである。新型コロナによる死亡例は、事実に基づき報告されている。新型コロナではなくその他の疾病による死亡例は、PCR検査の結果が陽性だからといって新型コロナによる死亡とはされない。これら2種類の死亡率は、新型コロナの重症例と基礎疾患の重症例の現在の比率とも一致する。（冠状動脈心臓病などの）基礎疾患を持つ人が死亡し、同時に新型コロナに感染した場合には冠状動脈心臓病による死とされ、コロナによる死とは看做されず、ネットで報告されることにはならない。（宮本注：この太い下線を引いた部分、そもそも理解不能なめっちゃくちゃなことを言っているように感じるのですが、無理やりコロナの死亡者の数を減らしたいという意図が見え見えですが…）

また、作家の汪浩氏もこれを纏めたものをFacebookに投稿、「中国国家衛生健康委が内部報告したものは流行の事実とより一致しているものだ」と述べている。

この中国国家衛生健康委の内部会議紀要が公開されたことで多くの人を驚かせたが、この内容が真実なのか？まだ公式には確認されていない。

関連ニュースをご覧ください：

「[COVID-19 ウェブサイト](#)」はこちらをクリック。詳細に関する情報の把握がワンタッチで可能。

<https://news.ltn.com.tw/news/world/breakingnews/4162991>

37 million infections in a single day! 248 million people have been infected with the virus in 20 days according to Chinese official documents

Liberty Times news.ltn.com.tw 2022-12-23 05:57

First post 12-22 23:11
Update time 12-23 05:57

[Instant News/Comprehensive Report]

The epidemic may come like a tsunami, but officials have always claimed that there are only a few thousand new cases in a single day in China at most. After China hastily relaxed its anti-epidemic policies against Wuhan pneumonia (new coronavirus disease, COVID-19), the number of confirmed cases continued to soar. However, on the 22nd, a summary of the meeting of the National Health Commission of China on the 21st circulated on the Internet showed that it was estimated that nearly 37 million people were infected in a single day in China on the 20th, and a total of 248 million people were infected since December to the 20th.

According to this summary, China's single-day infection rate on December 20 was estimated to be 36.9964 million new, and the single-day new infection rate was 2.62%, which continued to increase compared with the new infection rate on the 19th and 18th; The top 5 provinces and cities with new infection rates in a single day are Sichuan, Anhui, Hubei, Shanghai and Hunan; If ranked by city, the top 5 cities (including municipalities directly under the central government) with new infection rate in a single day are Chengdu, Lanzhou, Hefei and Shanghai.

From the cumulative infection situation from December 1 to 20, it is estimated that 248 million people have been infected nationwide, and the cumulative infection rate of the population has reached 17.56%; Judging from the cumulative infection rate, there are two provinces and cities in Beijing and Sichuan that exceed 50%.

Overall, since December, the cumulative infection rate of the population has exceeded 17%. It is expected that in late December, many provinces across the country will gradually enter the peak period of the epidemic; It is or will be showing a trend of radiation from provincial capitals to small and medium-sized cities and rural areas, preparedness for epidemic peaks in such areas must be strengthened, about a week after the peak of the epidemic, there will be peaks of severe and non-severe cases.

However, the minutes also emphasized: "Death cases are inevitable. As for the cause of death, it must be determined in accordance with the principles of medical science and seek truth from facts. It was the death of COVID-19, and reported it in a realistic manner. It is not COVID-19, but other diseases that caused death, and it cannot be reported as death of COVID-19 just because the nucleic acid is positive. The ratio of these two types of deaths should also be consistent with the current ratio of severe cases of COVID-19 and severe cases of chronic diseases. If a person died of a basic disease (such as a history of coronary heart disease) and he was infected with COVID-19, he belongs to the death of coronary heart disease, not the death of COVID-19, so if he can't, just post it."

Writer Wang Hao also shared the summary on Facebook. He believes: "The epidemic reported by China's National Health Commission may be more in line with the facts."

The exposed minutes of the internal meeting of the National Health Commission of China are astonishing, but are all the contents true? It has not been officially confirmed yet.

Related news please see:

Please click here for the "[COVID-19 Zone](#)", for more information, you can grasp it first-hand.

..... 以下是中国語原文

單日 3700 萬感染！網傳中國官方文件 20 天累計 2.48 億人染疫

自由時報 news.ltn.com.tw 2022-12-23 05:57

首次上稿 12-22 23:11
更新時間 12-23 05:57

〔即時新聞 / 綜合報導〕中國倉促放寬武漢肺炎（新型冠狀病毒病，COVID-19）防疫政策後，確診案例報持續暴增，疫情恐如海嘯湧來，但官方始終宣稱全中國單日頂多僅新增數千例。但是，22 日一份網路流傳中國國家衛

健委 21 日的會議紀要顯示，估算全中國 20 日當天單日新增近 3700 萬人感染、12 月以來至 20 日累計已 2.48 億人感染。

根據這份紀要顯示，中國 12 月 20 日單日感染估算新增 3699.64 萬人，單日新增感染率為 2.62%，相較 19、18 日新增感染率持續增加；而單日新增感染率前 5 的省市分別是四川、安徽、湖北、上海和湖南；若以城市排名，單日新增感染率前 5 位城市（含直轄市）分別是成都、蘭州、合肥和上海。

從 12 月 1 日到 20 日的累計感染情況，全國估計累計感染 2.48 億人，人群累計感染率達到 17.56%；從累計感染率看，超過 50% 的有北京和四川兩個省市。

總體來說，12 月份以來，人群累計感染率已經超過 17%。預計 12 月下旬，全國多個省份就會陸續進入疫情流行高峰期；目前疫情上升迅速的省份，正在或將要呈現由省會城市向中小城市和農村地區輻射的態勢，必須加強對此類地區流行高峰的應對準備工作，而在疫情流行高峰後一週左右，將出現重症和非重症高峰。

不過，紀要中也強調：「死亡病例在所難免。對於死亡原因，要按照醫學科學原則，實事求是進行判定。是新冠肺炎死亡的，實事求是上報。不是新冠肺炎，而是其他疾病導致死亡的，也不能因為核酸陽性，就都報成新冠肺炎死亡。這兩類死亡的比例也應當與現在新冠重症和基礎病重症的比例相一致。這個人是基礎性疾病（比如冠心病史）死亡，同時他是新冠感染者，那他屬於冠心病的死亡，不屬於新冠的死亡，不能就往上貼。」

作家汪浩也在臉書分享該篇紀要，他認為：「中國國家衛健委內部通報的疫情可能比較符合事實。」

這份曝光的中國國家衛健委內部會議紀要數據驚人，但是否內容全部為真？目前仍未獲官方證實。

相關新聞請見：

「武漢肺炎專區」請點此，更多相關訊息，帶您第一手掌握。

汪浩的 Facebook

4 日 •

中國國家衛健委內部通報的疫情可能比較符合事實。

2022 年 12 月 21 日國家衛健委會議紀要，

單日感染情況，12 月 20 日，全國估算新增感染人數為 3699.64 萬，單日新增感染率為 2.62%，比 19 日、18 日新增感染率持續增加。按省份排名，單日新增感染率前五位的省份依次是四川、安徽、湖北、上海和湖南。按城市排名，單日新增感染率在前五位的城市（含直轄市）依次是成都、蘭州、合肥和上海。

累計感染情況，12 月 1 日至 20 日，全國估算累計感染人數 2.48 億。人群累計感染率達到 17.56%。從累計感染率看，超過 50% 的省份有兩個，北京和四川。

總體上，12 月份以來，人群累計感染率已經超過 17%。預計 12 月下旬，全國多個省份將陸續進入疫情流行高峰期。目前疫情上升迅速的省份，正在或將要呈現由省會城市向中小城市和農村地區輻射的態勢，要切實加強對此類地區流行高峰的應對準備工作。在疫情流行高峰後一周左右，將出現重症和非重症高峰。

不過，官員強調「死亡病例在所難免。對於死亡原因，要按照醫學科學原則，實事求是進行判定。是新冠肺炎死亡的，實事求是上報。不是新冠肺炎，而是其他疾病導致死亡的，也不能因為核酸陽性，就都報成新冠肺炎死亡。這兩類死亡的比例也應當與現在新冠重症和基礎病重症的比例相一致。這個人是基礎性疾病（比如冠心病史）死亡，同時他是新冠感染者，那他屬於冠心病的死亡，不屬於新冠的死亡，不能就往上貼。」